
Zápis č. 20/8/2023 z riadneho rokovania Rady Rozhlasu a televízie Slovenska 
24. augusta 2023 o 10:00 h. 

 

Prítomní členovia Rady RTVS: Milan Antol, Ján Balaščák, Tomáš Caban, Marta 

Gajdošíková, Igor Gallo, Jarmila Mikušová, Ján Uličiansky 
Neprítomný: Jozef Chudík 
Hostia:  
Ľuboš Machaj – generálny riaditeľ RTVS 
Peter Földváry – zastupoval - riaditeľ Sekcie GR RTVS 
Vincent Štofaník – riaditeľ Sekcie programových služieb STV 
Anna Sámelová – riaditeľka Sekcie spravodajstva a publicistiky (prítomná online) 
Attila Lovász – riaditeľ národnostného vysielania RTVS 
Ľubomír Ondrejkovič – zastupoval - riaditeľ Sekcie nových médií 
Miesto konania: Zasadačka GR RTVS, 6. posch., Mýtna 1, Bratislava 
 
1. Otvorenie zasadnutia – schválenie programu rokovania 
Rokovanie zvolal a viedol predseda rady I. Gallo. Na začiatku rokovania privítal všetkých 
prítomných. Skonštatoval, že je prítomných 7 členov rady a rada je schopná uznášať sa. 
Z rokovania sa ospravedlnil J. Chudík. 
Na rokovaní privítal GR RTVS a členov manažmentu RTVS.  
Skonštatoval, že k návrhu programu neprišla od členov Rady RTVS žiadna pripomienka.  
Informoval, že po dohode s GR RTVS sa body č. 3 a č. 6 prerokujú o 12:30 h., kedy sa bude 
vedieť online pripojiť A. Sámelová. 
Členovia rady vyslovili všeobecný súhlas s týmto návrhom. 
I. Gallo predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 189/2023: 

1. Otvorenie zasadnutia – schválenie programu rokovania.  
2. Kontrola plnenia uznesení prijatých Radou RTVS v predchádzajúcom období. 
3. Vysielanie RTVS v súvislosti s aktuálnou spoločensko-politickou situáciou  
4. Operatívne informácie Rady RTVS a GR RTVS 
5. Rámcová správa o činnosti RTVS, o. i.:  

a) informácia o aktuálnom stave hospodárenia a plnenia programovej služby 
RTVS; 

b) informácia o návrhu na prevod/prenájom majetku RTVS (spravodajca T. 
Caban);  

c) informácia o verejných obstarávaniach (spravodajkyňa J. Mikušová); 
d) informácia o zámere vstúpiť do zmluvného záväzku v zmysle par. 15 ods. 3 

písm. h) zákona č. 532/2010 Z. z. o RTVS (spravodajkyňa J. Mikušová);  
e) informácia o zmluvách nad 10 000 eur uzavretých v predchádzajúcom období 

(čl. 7 ods. 2 Štatútu Rady RTVS) (spravodajca T. Caban); 
f) rôzne 

6. Aktualizovaná informácia o vysielaní RTVS v súvislosti s voľbami do NR SR 2023 
a Pravidlá volebného vysielania RTVS (spravodajcovia J. Chudík, J. Uličiansky, T. 
Caban) 

7. Informácia o aktuálnom stave nákupu športových vysielacích práv RTVS 
(spravodajca I. Gallo) 

8. Správa o činnosti Rozhlasu a televízie Slovenska za I. polrok 2023 (vrátane správy o 
hospodárení a plnení záväzných ukazovateľov rozpočtu Rozhlasu a televízie 
Slovenska za II. štvrťrok 2023) (spravodajcovia M. Gajdošíková, J. Balaščák, J. 
Mikušová)  

9. Správa o stave výberu úhrad za služby verejnosti poskytované RTVS za I. polrok 
2023 (spravodajkyňa J. Mikušová) 

10. Komplexná správa o činnosti dcérskych spoločností RTVS za rok 2022 
(spravodajkyňa J. Mikušová) 

11. Sťažnosti a podnety 
12. Rôzne 
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Za: 7 / M. Antol, J. Balaščák, T. Caban, M. Gajdošíková, I. Gallo, J. Mikušová,  

J. Uličiansky / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0   
Neprítomný: 1 / J. Chudík / 
Uznesenie bolo prijaté. 
 
2. Kontrola plnenia uznesení prijatých Radou RTVS v predchádzajúcom období 
I. Gallo informoval, že všetci majú k dispozícii plnenia uznesení z ostatných 3-och rokovaní z 
19.7.2023, 27.7.2023 a 3.8.2023, ktoré sú súčasťou priloženého materiálu. 
I. Gallo informoval, že je predložená zápisnica z rokovania DK z 27.7.2023. 
I. Gallo predložil návrhy na uznesenia a dal o nich hlasovať: 
Uznesenie č. 190/2023: 
Rada RTVS berie na vedomie správu o kontrole uznesení z rokovaní 19.7.2023, 27.7.2023 a 
3.8.2023. 
 
Za: 7 / M. Antol, J. Balaščák, T. Caban, M. Gajdošíková, I. Gallo, J. Mikušová,  

J. Uličiansky / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0   
Neprítomný: 1 / J. Chudík /  
Uznesenie bolo prijaté. 
 
Uznesenie č. 191/2023: 
Rada RTVS berie na vedomie Zápisnicu z rokovania Dozornej komisie Rady RTVS 
z 27.7.2023. 
 
Za: 7 / M. Antol, J. Balaščák, T. Caban, M. Gajdošíková, I. Gallo, J. Mikušová,  

J. Uličiansky / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0   
Neprítomný: 1 / J. Chudík / 
Uznesenie bolo prijaté. 
 
4. Operatívne informácie Rady RTVS a GR RTVS 
Ľ. Machaj informoval o vysielaní v súvislosti s výročím okupácie z 21.8.1968. Takisto 
informoval, že v Banskej Bystrici bola odhalená pamätná tabuľa O. Plávkovej. RTVS 
reagovalo aj na úmrtie V. Patejdla. Krátko informoval aj o stave projektov v rámci projektu 
obnovy.  
 

5. Rámcová správa o činnosti RTVS 
a. informácia o aktuálnom stave hospodárenia a plnenia programovej služby RTVS 
D. Vašinová odprezentovala ekonomické ukazovatele za mesiac júl 2023, ktoré boli v 
materiáli: 
„RTVS k 31.07.2023 dosiahla celkové príjmy vo výške 163,88 mil.€, čo predstavuje 87,53 % 
plnenie ročného rozpočtu.  Významný zdroj RTVS – daňové príjmy (úhrady za služby 
verejnosti) dosiahli k 31.07.2023 sumu 40,40 mil.€, čo predstavuje plnenie na 111,20 % 
ročného plánu. Vyššie percentuálne čerpanie vzniklo predovšetkým v dôsledku januárovej 
úhrady zamestnávateľov ako aj fyzických osôb za celý rok 2023, ktoré RTVS platiteľom 
začala od 1.júla vracať a počas II. polroka 2023 by mali byť tieto preplatky vrátené. Do 
31.07.2023 RTVS dostala 3,94 mil. € za staré dlhy týkajúce sa obdobia do 31.12.2022. Na 
základe týchto údajov možno skonštatovať, že prijatý zákon o zrušení úhrad za služby 
verejnosti od 1.júla 2023 nemal dopad na prípadný výpadok v I. polroku 2023.  
Nedaňové príjmy predstavovali k sledovanému obdobiu 10,16 mil. € t.j. plnenie na 77,87 %. 
Plnenie sa pohybuje nad úrovňou mesačných plánov v reklame ako aj v ostatných príjmoch. 
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Z hľadiska grantov a transferov predstavuje tento príjem k 31.07.2023 sumu 76,08 mil. €, z 
čoho príjem zo Zmluvy so štátom na program predstavuje 13,13 mil.€ v štruktúre STV 11,13 
mil.€ a SRo 2,0 mil.€. Vo februári a máji RTVS získala aj kompenzácie časti výpadku úhrad 
vo výške 14,6 mil.€. Na konci júla RTVS dostala aj príjem z nárokovateľneho príspevku vo 
výške 41,5 mil.€. Bežný príjem za Kreatívne centrum Bratislava je vo výške  
448 tis. €, bežný príjem za Kreatívne centrum Banská Bystrica vo výške 303 tis € a bežný 
príjem za Kreatívne centrum Košice vo výške 278 tis € a Ľudia na hranici 3,8 tis. €. RTVS 
tiež dostala kapitálový príjem zo zmluvy so štátom vo výške 3 mil.€, za Kreatívne centrum 
Bratislava vo výške 1,70 mil. €, za Kreatívne centrum Banská Bystrica vo výške 637 tis. €, za 
Kreatívne centrum Košice 126 tis. € a projekt Obnova archívu Košice v sume 347 tis. €.  
Celkové výdavky RTVS k 31.07.2023 predstavovali sumu 89,97 mil.€, t.j. 48,11% plnenie 
ročného plánu. Záväzné ukazovatele t.j. bežné výdavky predstavujú 84,83 mil.€ - plnenie na 
54,38 % a kapitálové výdavky sú vo výške 5,13 mil. € - plnenie na 16,53 %.  
Celkový prebytok bol vo výške 73,91 mil. €.  
K sledovanému obdobiu boli záväzné ukazovatele dodržané.“ 
 
V. Štofaník odprezentoval televízne vysielanie za júl. Skonštatoval, že v televíznej časti boli 
splnené všetky zákonné povinnosti. 
J. Žgravčák odprezentoval vysielanie športu za mesiac júl. Dominovala Tour de France 
a rozbeh európskych pohárových súťaží vo futbale. 
M. Frindt odprezentoval vysielanie v rámci spravodajstva za júl. 
I. Gallo sa spýtal, na základe akého kľúča sa pozývajú politici do relácie Otvorene s Annou 
Vargovou. 
M. Frindt uviedol, že predpokladá, že sa riadia aktuálnou situáciou a tým, kto je momentálne 
dostupný. 
I. Gallo si nemyslí, že takýto kľúč je najšťastnejší a možno by mohli byť politici z tejto relácie 
vynechaní. Nemyslí si, že pred voľbami je najvhodnejší taký spôsob, že kto z politikov má 
čas prísť. 
A. Lovász odprezentoval národnostné vysielanie za mesiac júl. 
Ľ. Ondrejkovič odprezentoval činnosť Sekcie nových médií v mesiaci júl. 
H. Radová odprezentovala sledovanosť za sledované obdobie. 
I. Gallo predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 192/2023: 
Rada RTVS:  

a) prerokovala a berie na vedomie informáciu o aktuálnom stave hospodárenia a plnenia 
programovej služby RTVS za mesiac júl 2023, 

b) konštatuje, že RTVS si podľa predložených materiálov v tomto období splnila všetky 
povinnosti v oblasti televízneho a rozhlasového vysielania. 

 
Za: 7 / M. Antol, J. Balaščák, T. Caban, M. Gajdošíková, I. Gallo, J. Mikušová,  

 J. Uličiansky / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0   
Neprítomný: 1 / J. Chudík / 
Uznesenie bolo prijaté. 
 
b. informácia o návrhu na prevod/prenájom majetku RTVS 
Nebol predložený žiaden materiál. 
 
c. informácia o verejných obstarávaniach 
P. Földváry, odprezentoval predložený materiál.  
J. Mikušová uviedla, že na DK prebrali podrobnejšie obstarávanie pri IT zariadeniach. 
Požiadala o informáciu o počte kusov k vozidlám segmentu D. 
I. Gallo sa spýtal, či boli s nimi konzultované zákazky k redizajnu webu. 
Ľ. Ondrejkovič odpovedal, že áno a vysvetlil, ako sa bude upravovať webové prostredie.  
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I. Gallo predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 193/2023: 
Rada RTVS prerokovala a berie na vedomie informáciu o verejných obstarávaniach podľa 
predloženého materiálu. 
 
Za: 7 / M. Antol, J. Balaščák, T. Caban, M. Gajdošíková, I. Gallo, J. Mikušová,  

J. Uličiansky / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0   
Neprítomný: 1 / J. Chudík / 
Uznesenie bolo prijaté. 
 
d. informácia o zámere vstúpiť do zmluvného záväzku v zmysle par. 15 ods. 3 písm. h)  
P. Földváry odprezentoval ostatné predložené zámery.  
J. Mikušová za DK uviedla, že na rokovaní DK prerokovali predložené zámery. Pridala 
podrobnosti k niektorým zámerom. Diskutovalo sa o zvýšenej sume k zmluve so SHMÚ. 
Požiadala aj o informáciu k prácam navyše pri Kreatívnych centrách. 
L. Mackanič vysvetlil, kde a prečo sa takéto práce vyskytli a vysvetlil, že sa budú kryť 
z rezervy, ktoré v týchto projektoch sú, ak to ministerstvo schváli.  
J. Mikušová požiadala, aby rada dostala potom informáciu k tomuto. 
I. Gallo predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 194/2023: 
Rada RTVS prerokovala a berie na vedomie informáciu o zámere vstúpiť do zmluvného 
záväzku v zmysle § 15 ods. 3 písm. h) zákona č. 532/2010 Z. z. o RTVS podľa predloženého 
materiálu. 
 
Za: 7 / M. Antol, J. Balaščák, T. Caban, M. Gajdošíková, I. Gallo, J. Mikušová,  

J. Uličiansky / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0   
Neprítomný: 1 / J. Chudík / 
Uznesenie bolo prijaté. 
 
e. informácia o zmluvách nad 10 000 eur uzavretých v predchádzajúcom období (čl. 7 
ods. 2 Štatútu Rady RTVS)  
D. Vašinová odprezentovala predložený materiál.  
T. Caban informoval, že na DK sa týmto materiálom zaoberali, pýtali sa na podrobnosti pri 
niektorých zmluvách a dostali všetky potrebné informácie. Odporúča zobrať materiál na 
vedomie. 
I. Gallo predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 195/2023: 
Rada RTVS prerokovala a berie na vedomie informáciu o zmluvách nad 10 000 € za mesiac 
júl 2023. 
 
Za: 7 / M. Antol, J. Balaščák, T. Caban, M. Gajdošíková, I. Gallo, J. Mikušová,  

J. Uličiansky / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0   
Neprítomný: 1 / J. Chudík / 
Uznesenie bolo prijaté. 
 
f. rôzne 
I. Gallo informoval, že bolo doručené rozhodnutie z Komisie na ochranu maloletých. 
V. Ruman vysvetlil, že ide o príspevky odvysielané v súvislosti so streľbou pred bratislavskou 
Teplárňou a tieto príspevky neboli vhodne označené. 
T. Caban sa spýtal, či sa zvažuje podanie odvolania. 
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V. Ruman povedal, že to ešte budú konzultovať, ale predbežne to nepovažuje za logické. 
J. Balaščák sa spýtal, či sa nastavili procesy tak, aby sa to už neopakovalo a či boli 
vyvodené nejaké osobné opatrenia. 
Ľ. Machaj odpovedal, že sa prijali opatrenia a vyvodenie osobnej zodpovednosti sa bude 
zvažovať teraz po doručené rozhodnutia.  
I. Gallo pripomenul, že rada vtedy prijala uznesenie, ktorým skonštatovala porušenie štatútu. 
I. Gallo predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 196/2023: 
Rada RTVS: 

a) prerokovala a berie na vedomie Rozhodnutie č. KP/7/2023 Komisie na ochranu 
maloletých voči RTVS,  

b) žiada GR RTVS o predloženie informácie o uplatňovaní jednotného systému 
označovania programov v podmienkach RTVS.  
T: 10.12.2023. 

 
Za: 7 / M. Antol, J. Balaščák, T. Caban, M. Gajdošíková, I. Gallo, J. Mikušová,  

J. Uličiansky / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0   
Neprítomný: 1 / J. Chudík / 
Uznesenie bolo prijaté. 
 
Aktuálna informácia o stave projektu Kreatívnych centier RTVS 
L. Mackanič odprezentoval predložený materiál. Informoval, že práce na projekte prebiehali 
aj v lete. Momentálne prebieha dodávka technológií. 
M. Gajdošíková ako spravodajkyňa uviedla, že sa postupuje podľa harmonogramu a ocenila 
aj program kreatívnych centier. Skonštatovala, že sa postupuje v súlade s cieľmi projektu, 
treba podľa nej dávať viac vedieť o tomto projekte. 
M. Antol sa spýtal, aký je stav ďalšieho fungovania projektu po 1.1.2024. 
P. Földváry uviedol, že sa na tom pracuje a bude táto informácia predložená aj rade.  
I. Gallo predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 197/2023: 
Rada RTVS prerokovala a berie na vedomie Aktuálnu informáciu o stave projektu 
Kreatívnych centier RTVS. 
 
Za: 7 / M. Antol, J. Balaščák, T. Caban, M. Gajdošíková, I. Gallo, J. Mikušová,  

J. Uličiansky / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0   
Neprítomný: 1 / J. Chudík / 
Uznesenie bolo prijaté. 
 
Priebežná informácia o projektoch v rámci CRN 
V. Štofaník odprezentoval predložený materiál. 
J. Uličiansky ako spravodajca položil otázku k projektu Všade dobre doma naj, či je suma 
1500 € dostatočná. 
V. Štofaník uviedol, že je možnosť zdvojnásobiť si túto výhru na konci. 
Prebehla krátka diskusia k niektorým projektom. 
I. Gallo predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 198/2023: 
Rada RTVS prerokovala a berie na vedomie Priebežnú informáciu o projektoch v rámci CRN 
podľa predloženého materiálu. 
 
Za: 7 / M. Antol, J. Balaščák, T. Caban, M. Gajdošíková, I. Gallo, J. Mikušová,  

J. Uličiansky / 
Proti: 0      
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Zdržal sa: 0   
Neprítomný: 1 / J. Chudík / 
Uznesenie bolo prijaté. 
 
6. Komplexná správa o činnosti dcérskych spoločností RTVS za rok 2022 

(spravodajkyňa J. Mikušová) 
M. Kittler odprezentovala predloženú správu o činnosti dcérskych spoločností. 
J. Mikušová ako spravodajkyňa odprezentovala svoje stanovisko, ktoré bolo predložené 
v znení: 
„RTVS mala v roku 2022 podiel v dvoch dcérskych spoločnostiach , v spoločnosti Media 
RTVS s.r.o. je RTVS 100% vlastníkom a v spoločnosti PMT s.r.o. funguje  s  27,3% 
podielom. 
Vo finančnom vyjadrení predstavuje vklad RTVS v Media RTVS s.r.o sumu 275 000 €. 
Podiel RTVS v PMT s.r.o je vo výške  9 666 €. 
Predmetom činnosti Media RTVS s.r.o je výhradný predaj reklamného času RTVS, 
telenákupu, sponzoringu a ďalších foriem reklamných kampaní. 
Hlavnou činnosťou PMT s.r.o je zabezpečovanie prieskumu sledovanosti audiovizuálnych 
médií pomocou monitorovacích technických zariadení umiestnených u respondentov. 
Media RTVS s.r.o. 
V spoločnosti Media RTVS s.r.o. došlo v roku 2022 po nástupe nového GR RTVS k výmene 
na riadiacich a kontrolných pozíciách. Od 5.8.2022 sa konateľkou spoločnosti stala pani M. 
Kittler a od 5.9.2022 bola GR RTVS menovaná nová dozorná rada spoločnosti v zložení M. 
Miklošík, D. Vašinová a I. Gallo. 
Nakoľko spoločnosť Media RTVS realizuje svoj predmet činnosti na  základe ročných plánov, 
zostavených podľa programového nastavenia jednotlivých programových služieb RTVS 
a z predloženej výročnej správy nevyplýva jeho zmena, nemali uvedené personálne zmeny 
zásadný dopad na vecné a finančné plnenie v roku 2022. 
Media RTVS s.r.o. hospodárila v roku 2022 so ziskom po zdanení 593 755 € (605 648 € 
v roku 2021). 
Vlastné imanie dcérskej spoločnosti k 31.12.2022 predstavovalo hodnotu vo výške 1 314 348 
€. Záväzky spoločnosti Media RTVS, s.r.o. dosiahli k sledovanému obdobiu výšku 4 638 080 
€, na ktorej sa najvýraznejšou mierou podieľajú záväzky z obchodného styku (4 432 572 €). 
Ide predovšetkým o záväzky voči RTVS. Výška celkových záväzkov je krytá výškou 
obežného majetku, ktorý bol k 31.12.2022 vo výške 5 946 187 € (najpodstatnejšiu časť tvoria 
krátkodobé pohľadávky v sume 3 539 024 € a finančný majetok vo výške 2 347 428 €). 
Zhodnotenie v členení na realizáciu reklamného vysielania na jednotlivých programových 
službách, sms súťaže a hlasovania, celkové spracovanie výroby reklamných produktov 
a vydavateľskú činnosť je rozobrané vo výročnej správe Media RTVS s.r.o. za rok 2022, 
ktorá je súčasťou materiálov k tomuto bodu rokovania. Sumárne možno konštatovať, že vo 
všetkých segmentoch je zrejmé postupné ožívanie reklamného trhu po pandémii Covid 19, 
v televíznej i rozhlasovej časti sa do popredia rozhodovania sa klientov dostáva 
predovšetkým kvalitný programing (bez externých ovplyvňujúcich faktorov ako pandémia 
resp. vojna). Pozitívne výsledky boli dosiahnuté aj v oblasti vydavateľskej činnosti – 
rozbehnutím e-shopu a vydávaním zaujímavých titulov, s viacerými dotlačami (Pečie celé 
Slovensko). 
Výzvou pre spoločnosť Media RTVS s.r.o. je rok 2023, v ktorom sa očakáva hospodársky 
výsledok výrazne nižší než v roku 2022 (uvedené vo Výročnej správe). 
Dôvody : 
-zrušenie programovej služby Trojka a okamžitý pokles tržieb z televíznej reklamy 
- v roku 2023 neboli ZOH ani nebudú MS vo futbale, zostali len MS v hokej (od 
nasledujúceho roku vypadnú aj tie) 
- otázne je vysielanie hokejovej extraligy, aktuálna situácia nevyzerá pre RTVS dobre 
- stav licencií a vysielacích práv, ktorými disponuje RTVS v divácky najatraktívnejších 
športoch je nedostatočný 
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- v roku 2022 SRo zlepšením kvality programovej štruktúry dokázal zastaviť pokles záujmu 
klientov o rozhlasovú reklamu, otázne je dokedy vydrží čeliť konkurencii dvojici silných 
komerčných skupín 
A na záver si dovoľujem citovať ako výzvu pre manažment RTVS z Výročnej správy Media 
RTVS s.r.o : 
Na naplnenie príjmov potrebuje spoločnosť kvalitný program na strane RTVS, ktorý bude 
mať ratingy schopné splniť očakávania a obchodné predikty. 
 
PMT s.r.o. 
PMT, s.r.o. v roku 2022 hospodárila so ziskom vo výške 104 586 €. Vlastné imanie 
spoločnosti k 31.12.2022 je vo výške 700 764 € a záväzky sú vo výške 172 771 €. Výška 
záväzkov je krytá obežným majetkom, ktorého výška k 31.12.2022 predstavovala hodnotu 
872 798 €. Obežný majetok spoločnosti je tvorený predovšetkým krátkodobými 
pohľadávkami vo výške 310 328 € a finančným majetkom vo výške 562 266 €.“ 
 
I. Gallo prerušil rokovanie o tomto bode s tým, že sa cez prestávku naformuluje uznesenie.  
 
3. Vysielanie RTVS v súvislosti s aktuálnou spoločensko-politickou situáciou 
I. Gallo vysvetlil, že tento bod zaradil do programu po dohode s GR RTVS, keďže doba je 
veľmi turbulentná a v rámci zaznamenávania takýchto udalostí sa dosť citlivo posudzuje 
prípadná nevyváženosť alebo neobjektivita. Tým nechce ani podlinkovo povedať, že sa niečo 
také udialo. Ide podľa neho o aktuálne zásahy OČTK, kauzu sudkyne Záleskej a prípadne aj 
o tichý protest pred pyramídou pri diskusii zástupcov politických strán Republika a ĽSNS.  
Ľ. Machaj uviedol, že mediálna atmosféra výrazne hustne s blížiacimi sa voľbami. 
Pripomenul, že rade bol predložený dramaturgický zámer ako budú postupovať pri vysielaní 
ťažiskových diskusných politických relácií. Stále si myslí, že dávať dokopy podobné strany 
bolo dobré rozhodnutie, aj keď pri poslednej relácii to vyvolalo protest pred rozhlasom, ale 
moderátori podľa neho ustáli túto situáciu. Informoval, že napísal list aj zástupcom 
občianskeho združenia, ktorí organizovali tento protest a je pripravený sa s nimi stretnúť 
a vydiskutovať si to. 
A. Sámelová takisto obhajovala zvolenú dramaturgiu a bolo podľa nej dobré ponúknuť 
konfrontáciu strán, ktoré sú si názorovo podobné. K protestu uviedla, že každý má právo 
protestovať, ale RTVS musí rešpektovať aj zákon a prinášať aj názory zástupcov všetkých 
politických strán. Pripomenula, že predmetné dve politické strany nie sú zákonom zakázané. 
Informovala, že pozvaný bol aj p. Danko a Taraba zo SNS, ale obaja odmietli prísť. Je jej 
ľúto, že mimovládne organizácie interpretovali toto vysielanie ako propagovanie fašizmu 
a zdôraznila, že počas tohto vysielania nezaznela ani jedna myšlienka smerujúca k takejto 
propagácii.  
I. Gallo uviedol, že súhlasí s tým, že RTVS si splnila zákonné povinnosti a rovnako súhlasí 
s tým, že RTVS nemôže určovať, čo je a čo nie je fašistická strana, pretože to môže robiť len 
súd. Myslí si, že tento dramaturgický zámer sa nakoniec ukázal ako nešťastný. RTVS sa 
podľa neho chytila týmto do vlastnej pasce a ukázalo sa to na druhý deň v O 5 minút 12, kde 
s tým podľa neho nemohol byť spokojný ani moderátor. Nechápal, akú rolu mal mať v týchto 
diskusiách moderátor, pretože ak sú pozvané príbuzné strany, tak by mal len 
sprostredkovávať diskusiu medzi nimi, pretože v momente kedy moderátor ponúkol opozitný 
názor, tak sa to obrátilo do polohy, že tým podprahovo RTVS vstupuje do politickej kampane. 
Táto dramaturgia sa obrátila proti RTVS aj pri posledných reláciách, kde sa riešili aktuálne 
témy a boli tam dve strany s podobným názorom, kým v iných médiách boli zástupcovia 
viacerých názorových prúdov a mohli sa tieto aktuálne kauzy rozoberať inak. Pripomenul, že 
na niektorej z predchádzajúcich rád sa členovia rady pýtali, ako budú tieto diskusie 
obsadzované. Prvotná informácia bola, že sa budú vo veľkej miere využívať zástupcovia 
úradníckej vlády, potom prišla myšlienka na tento aktuálny dramaturgický zámer, ktorý sa 
však podľa neho ukázal ako nešťastný. Zopakoval otázku na kľúč obsadzovania politikov do 
relácie Otvorene s Annou Vargovou. 
O. Görner odpovedal, že hostia sa vyberajú na základe aktuálnosti a témou, ktorá sa 
aktuálne deje. 
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I. Gallo uviedol, že táto odpoveď ho neuspokojila, pretože predpokladá, že mu nebude vedieť 
vysvetliť, prečo bol pozvaný ten konkrétny politik. Myslí si, že by mal byť prijatý nejaký 
systém, aby sa znížila miera podozrenia z nevyváženosti.  
A. Sámelová uviedla, že aktuálna situácia je alfou a omegou spravodajstva v demokratických 
a aj nedemokratických krajinách. Za dôležité považuje, že dramaturgovia musia mať slobodu 
a istotu v tom, že nebudú musieť v každom a jednom diele vysvetľovať aktuálnosť 
spoločenského kontextu. Vysielanie musí byť vyvážené vo svojom celku a nie v jednotlivých 
reláciách. 
I. Gallo uviedol, že v takýchto reláciách by mal ale vysielateľ zabezpečiť aspoň dva rozdielne 
názory a toto pri týchto reláciách nemal pocit, že sa to stalo. Nemá pocit, že všetky veci aj vo 
svojom celku sú vyvážené. Je mu jasné, že spraviť vysielanie, kedy budú všetci spokojní sa 
nepodarí, ale RTVS podľa neho chýba viac odvahy. Ako príklad uviedol diskusiu na 
konkurenčnej televízii, kde sa zúčastnil p. Spišiak a p. Gašpar. Myslí si, že je poslaním 
verejnoprávneho vysielateľa priniesť pohľad z viacerých strán. Dal na zváženie, či je pri 
niektorých témach vhodný formát 1:1 a či by nebolo lepšie mať dvoch hostí.  
A. Sámelová uviedla, že je presvedčená, že vysielanie RTVS je dobré a je samozrejmé, že 
niektoré relácie vyjdú lepšie a niektoré menej. 
I. Gallo uviedol, že jeho výhrada nebola o tom, že by si RTVS neplnila zákonné povinnosti. 
Ľ. Machaj skonštatoval, že názory manažmentu a rady nemusia byť rovnaké. Uviedol, že po 
skončení tohto obdobia si k tomu sadnú a prejdú si to. Budú sa robiť také opatrenia, aby bola 
vyváženosť garantovaná a budú sa snažiť v budúcnosti napätie utlmiť.  
I. Gallo ocenil, že GR RTVS zapracoval do pravidiel volebného vysielania pripomienky rady, 
ktoré sa týkali započítavania prieskumov, ktoré si zadali politické strany a týkajúce sa dress 
code pri politických diskusiách. Myslí si, že by tieto pravidlá bolo dobré rozposlať politickým 
stranám. 
A. Sámelová uviedla, že to bolo rozoslané politickým stranám. 
J. Balaščák považuje za dôležité, že sa všetci zhodli, že si RTVS splnila zákonné povinnosti. 
Myslí si, že RTVS musí uchopiť témy a nie opačne. Bol by rád, keby sa diskusie viac viedli 
smerom k divákom, aby boli v téme viac zorientovaní a nie dopletení.  
M. Gajdošíková uviedla, že rozmýšľala nad tým, ako by sa cítila v úlohe moderátora pri 
týchto diskusiách. Je potrebné si ujasniť, akú tam má on úlohu.  
M. Antol uviedol, že jemu sa tá dramaturgia páči, len nevie, či bola dobre zvolená úloha, 
ktorú tam má moderátor plniť.  
I. Gallo si myslí, že na toto mali byť ale zvolené iné relácie a nie O 5 minúť 12 a Sobotné 
dialógy. Za podstatné však považuje, že RTVS dodržala zákon.  
M. Frindt doplnil, že v prúdovom vysielaní je oslovené široké názorové spektrum, nedá sa to 
však všetko dať do materiálov. 
I. Gallo uviedol, že rada sa to snaží hodnotiť cez kľúčové relácie a takisto sa podľa neho 
nedá porovnávať vystúpenie v takejto relácii a s vystúpením v nejakom spravodajskom 
príspevku.  
I. Gallo prerušil rokovanie o tomto bode s tým, že sa cez prestávku naformuluje uznesenie. 
 
7. Informácia o aktuálnom stave nákupu športových vysielacích práv RTVS 

(spravodajca I. Gallo) 
Rokovanie o tomto bode prebehlo v neverejnom režime.  
I. Gallo po skončení neverejného režimu predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 199/2023: 
Rada RTVS prerokovala a berie na vedomie Informáciu o aktuálnom stave nákupu 
športových vysielacích práv RTVS. 
 
Za: 5 / M. Antol, J. Balaščák, I. Gallo, J. Mikušová, J. Uličiansky / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0   
Neprítomní: 3 / T. Caban, J. Chudík, M. Gajdošíková / 
Uznesenie bolo prijaté. 
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I. Gallo predložil procedurálny návrh, aby body č. 8 a č. 9 boli prerokované na najbližšom 
rokovaní rady. 
Členovia Rady RTVS vyslovili všeobecný súhlas s predloženým návrhom.  
 
10. Podnety a sťažnosti 
I. Gallo informoval, že neprišla žiadna korešpondencia okrem už prerokovaného rozhodnutia 
Komisie na ochranu maloletých. 
 

I. Gallo ukončil rokovanie Rady RTVS. 
 
V Bratislave 31.8.2023. 
Zapísal: Adam Mozolák     
tajomník Rady RTVS 
 
Overovateľ: 
J. Mikušová 
 
 
 

Mgr. Igor Gallo 
       predseda Rady  

Rozhlasu a televízie Slovenska 
 
 
Kompletný zvukový záznam z rokovania Rady Rozhlasu a televízie Slovenska prehľadne 
usporiadaný podľa prerokovávaných bodov je možné si vypočuť na www.rtvs.org. 
 

http://www.rtvs.org/

